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Informativní zpráva  

o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva města Brna 

č. Z9/20 konaného 15. října 2024 

________________________________________________________________________________ 

Pavel Suchomel: 

Pavel Suchomel, Brno, dobrý den. Vážené dámy, vážení pánové, vážená paní primátorko. Dovolte mi 

prosím příspěvek podle skutečnosti a lidské etiky, též starý, neřešený případ záplaty  

paní Vaňkové. Paní Vaňková nejprve pot, potvrdí vystěhování z bytu spořádané nájemnice  

od starém, starosty městské části. Tato nájemnice ještě před vystěhováním přijde sem zoufale žádat  

o pomoc. Paní Vaňková, kupodivu, ji ještě uráží, nepomůže. Hanba! K neuvěření. Spořádaný nájemník 

je skutečně vystěhován, údajně prošlo nějakými soudními procesy. Avšak soudní rozhodnutí bylo 

vydáno až po vystěhování. Ano, tak to funguje! Současně děkujeme, nedávno dala za tuto fyzickou  

a obrovskou etickou újmu paní Vaňková 30.000, ubohých 30.000. Ubohá záplata za 30 let ztraceného 

domova. Na zvážení všem, děkuji. Dále bych k tomu řekl, jedná se o rok neřešený starý případ. Máme 

tu dalšího bezdomovce ze spořádaného člověka. Jen též pro mstu starosty městské části. Údajně vše 

prošlo soudními procesy. Avšak jakými? Vykonstruovanými. Chodím na takové, jak v Brně, Praze,  

je jich mnoho. Uvědomme si to. V podstatě kdokoliv může být odsouzen k čemukoliv. Uvědomme si to, 

prosím, v čem žijeme. V současně do, době se prodává majetek tohoto vystěhovaného člověka, 

představte si, po 10 Kč! Co to je? Nefunguje-li justice, prosím, fungujme alespoň my, jako slušní lidé. 

Jako lidé! Lidé, dělejme něco, pusťme se do toho, nikdo to za nás neudělá, jenom my, lidé.  

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Já si myslím, že asi všichni v tomto sále vnímáme, že jsme problematiku vystěhování  

paní Burešové z bytu projednávali tady opakovaně, ale pro případ, že by tady v sále byl někdo, kdo  

s touto kauzou není obeznámen, tak si myslím, že by bylo vhodné, aby slyšel aspoň základní nějaké 

informace, aby neodcházel z jednání zastupitelstva s pocitem, že se tady dějí nějaké nepravosti, tak jak 

to bylo naznačeno, a nemorální kroky. A já poprosím, jestli tady mám pana vedoucího Poláka? Jo. 

Poprosím, pane vedoucí, jestli můžete úplně krátce, protože vím, že bychom tady mohli tím strávit 

hodiny a hodiny, stejně tak jak hodiny a hodiny jste strávil Vy a Vaši kolegové s jednáním  

s paní Burešovou ve snaze pomoci jí, jakkoli. Tak jenom velmi krátce shrnout, co všechno  

paní Burešové bylo nabídnuto a co odmítla. A já jenom eště, než začne pan vedoucí hovořit, tak bych 

chtěla, za sebe, říci, že i já jsem s paní Burešovou opakovaně jednala, navrhovala jsem jí různé postupy, 

ještě v době, kdy nedošlo k tomu vystěhování. A zároveň musím konstatovat, protože v té řeči bylo 

řečeno něco v tom smyslu, že údajná soudní rozhodnutí, prostě celá ta záležitost byla řádně projednána 

před soudy České republiky s využitím prostě všech prostředků, které byly. A vůči paní Burešové se 

postupovalo prostě v souladu se zákonem a soudními rozhodnutími. Takže nejsou to žádná údajná 

rozhodnutí, jsou to prostě soudní rozhodnutí. A teď poprosím pana vedoucího. Zejména, co se dělo  

ve vztahu k vystěhování a po vystěhování.   

 

PaedDr. Jan Polák, CSc., vedoucí Odboru sociální péče MMB: 

Odbor sociální péče přišel do styku s paní Burešovou na sklonku loňského léta a víceméně jsme se 

snažili řešit její situaci, která vznikla, to znamená komplexně, včetně porady k tomu, jak jí můžeme 

pomoct v oblasti dávek, jak jí můžeme pomoct případně se všemi dalšími věcmi, týkajícími se žádostmi, 

podáním, žádostmi o byt, a samozřejmě jsme řešili tehdy aktuálně její bytovou situaci. To znamená, že 

jsme zvolili, a rada potom schválila, aby paní Burešová mohla používat krizové bydlení na ulici 

Francouzská. V mojí kompetenci je podepisovat tyto smlouvy, tam, jsou tam 4 byty na měsíc,  

ve zvláštním případě na 2 měsíce. Pokud to trvá déle, tak je to v pravomoci rady. To znamená, podepsal 

jsem na měsíc, na 2 měsíce, a poté paní Burešová žádala radu o to, aby prodloužila její pobyt v tomto 
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krizovém bydlení. Je tam prakticky od 23. 11., dneska tedy je říjen, a opakovaně rada 3x, pokud se 

nemýlím, prodloužila to ubytování tam. Tentokrát k 30. 9. to ubytování skončilo. A my jenom, jenom chci 

říci, že po dobu, tadytuto, tak se jí věnovala jedna kolegyně, plus další kolegyně z jiných oddělení  

od nás, z odboru, a dostala nabídky na ubytování, bydlení, na, v prostupném bydlení na Francouzské. 

To bylo jedno z prvních, které odmítla, s tím, že samozřejmě by to nebylo definitivní řešení jejího 

problému, ale získání času na to, aby se mohl její bytový problém vyřešit. K tomu od Městské nájemní 

agentury, která funguje při Centru sociálních služeb, dostala nabídky komerčního ubytování, 

komerčních bytů, které odmítla. Některé, nebo vlastně všechny, tak, aniž by se na ně šla podívat. Takže 

kromě toho dostala i ve chvíli, kdy finančně na tom byla špatně, tak obdržela, na základě žádosti,  

ze Sociálně nadačního fondu částky, určité, peněz, které mohla využít tady na, v té chvíli, řešení toho, 

co bylo potřeba. Samozřejmě, že jí byly, byla pomoc v komunikaci, například s Úřadem práce, kde došlo 

k nějakým komunikačním problémům. Takže naše kolegyně jí pomáhaly, v tomto pomáhají, a přestože 

si myslím, že paní Burešová je dostatečně schopná na to, aby si věci vyřizovala sama, nepotřebuje 

pomoc Odboru sociální péče, v žádném případě, tak jsme toto poskytovali po dobu 9, a poskytujeme 9,  

nebo 10 měsíců. Máme tam vyšší desítky hodin od jako intervencí práce s paní Burešovou a tak dále. 

Tolik za Odbor sociální péče a to, co nám náleží. Znovu říkám, že ty nabídky tady na bydlení dostala  

a odmítla. Byly tam různé důvody, mohl bych to tady popisovat, ale myslím si, že nechci zdržovat tady 

zastupitele. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Děkuju moc, takto je to dostačující, úplně. Děkuju. Tak poprosím dalšího občana. 

 

Antonín Pavlica, člen Zastupitelstva městské části Brno-Černovice: 

Jmenuju se Antonín Pavlica, jsem zastupitel městské části Černovice a přišel jsem sem taky  

kvůli paní Burešové. Nedávno jsem byl svědkem toho, když jí přišlo vystěhovače, z lístoky, z druhého 

bydlení, ve své podstatě se jí posmívali, mám to zdokumentované na kameře, protože paní Burešová 

prostě ke mně přišla a požádala mě, abych to zdokumentoval. A myslím si, že to je neadekvátní jednání 

z Vaší strany, když ženu po 34 letech bydlení a řádného platění nájmu vyhodíte prakticky na ulici. Já si 

osobně myslím, jako takle, že to byla velice vážná chyba těch úředníků. Protože ten úředník by neměl 

hledat jako, jak toho člověka vyhodit, ale měl by hledat kompromis. Myslím si, upřímně, že by ten člověk,  

co dělá toho, co je zaměstnanec vlastně toho úřadu, měl hledat důvod, jak legalizovat spíš, spíš jak 

legalizovat to, tu síť, jo, na tom balkoně, tehdá. To měl obeslat třeba úřady, jo, třeba památkáře a tak, 

ale ne rozhodně, nemělo se to řešit prostě vy, vyhozením z toho nájmu, jo? A taky si myslím, že ten  

pan Polák, co tady teď řekl, slyšel jsem nahrávku od paní Burešové, kde jí bylo řečeno, že určité byty 

jsou jenom pro lepšo lidi. Pan Polák by si měl, myslím, zaméct před vlastním prahem, v tomto případě, 

jo? Děkuji moc. Já se eště tady budu vyjadřovat ještě k jiným věcem, ale todleto je, podle mě, velice 

podstatná věc. 

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

No, já myslím, že už na to není potřeba znovu reagovat. Myslím si, že vše podstatné bylo řečeno.  

Jak říkám, opakovaně, a teď to shrnul i pan vedoucí Polák, a pokud by si měl někdo zametat  

před vlastním prahem, tak pan vedoucí Polák to určitě není. Poprosím dalšího občana. No, dobře.  

Tak máte 2 min. 

 

Antonín Pavlica, člen Zastupitelstva městské části Brno-Černovice: 

Dobrý den. Tak už se nemusím představovat. Přišel jsem se zeptat tera, tady pana starosty Brna-sever, 

proč zaměstnává pana JUDr. Jas, Jís, Ladislava Jelínka, bývalého soudce, který byl odsouzený vlastně 
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za korupci, přijímání úplatků? Tak mě zajímalo, jak je to transparentní, jako když městská část 

zaměstnává bývalého soudce, který je prakticky kriminálník, jo? Tak bych chtěl jako, jestli by se k tomu 

pan starosta tady mohl vyjádřit.  

 

Mgr. Martin Maleček, starosta městské části Brno-sever: 

Já bych chtěl říct, že jako starosta městské části nikoho nezaměstnávám, jelikož v pracovněprávním 

poměru je dotyčný vzhledem a souvztažnosti k panu tajemníkovi, který je jeho zaměstnavatelem. 

 

Bohuslav Vlček: 

Jmenuji se Bohuslav Vlček a bydlím na ulici Révová, městská část Brno-Vinohrady. Prosím o řešení 

problému, který se týká 65 obyvatel, řidičů, ulice Révová. V dubnu loňského roku byla předána  

na Odbor dopravy Magistrátu města Brna žádost o prodloužení vodorovného dopravního značení  

na ulici Věstonická, při výjezdu z ulice Révová. Vyjádřila se k tomu 5. září 2023 dopravní policie Brno  

a uvedla, že bylo zjištěno nevhodné umístění vodorovného dopravního značení. V lednu letošního roku 

zpracovaly Brněnské komunikace projekt na rozšíření dopravního značení o 13 m. V květnu letošního 

roku mi bylo sděleno, že vodorovné značení bude zhotoveno v září, v sr, v srpnu pak do konce roku,  

a začátkem října mi bylo sděleno, že to bude až, dokonce, v dubnu příštího roku. Vzhledem k tomu,  

že jde o bezpečnost silničního provozu, prosíme my, obyvatelé, řidiči, ulice Révová, o urychlené řešení 

tohoto dopravního problému.  

 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 

Tak. Předpokládám, že asi reakce písemně, pan radní si převzal mapku.  

 

Odpověď Ing. Petra Kratochvíla, člena Rady města Brna: 

Reaguji na Váš dotaz týkající se vodorovného dopravního značení na ulici Révová, který jste vznesl  

na jednání Zastupitelstva města Brna dne 15. října 2024.  

Po prověření Vašeho podnětu na Odboru dopravy MMB uvádím, že ke všem termínům, které jste uvedl, 

Vám byly současně sděleny navazující kroky, které je mohou ovlivnit. Jak jsem byl již několikrát 

Odborem dopravy MMB informován, tak po odsouhlasení konečného výkresu městskou částí je 

realizace vodorovného značení plánována na jaro příštího roku. Daná věc je závislá na vyjádření  

Policie ČR a případných námitkách a připomínkách ve správním řízení. Vaše urgence u společnosti 

Brněnské komunikace a.s., u Policie ČR nebo na jednání Zastupitelstva města Brna záležitost nijak 

neuspíší, neboť při stanovení místní úpravy provozu je Odbor dopravy MMB vázán zákonným postupem 

a lhůtami. 

Každopádně moje nabídka na osobní setkání platí. V případě, že toto řešení je z Vašeho pohledu 

nedostačující, prosím o informaci k zajištění společného termínu. 

 

Antonín Pavlica, člen Zastupitelstva městské části Brno-Černovice: 

Ještě jednou já. Já jsem se chtěl zeptat, já jsem nějak nerozuměl panu, od pana Malečky té odpovědi. 

Já jsem se ho ptal spíš, ať se vyjádří jako, proč nezakročí, když je tam vlastně, vlastně bývalý soudce, 

který byl odsouzený za přijímání úplatků? Jestli je to transparentní vyloženě, pro ten Brno-sever? Jestli 

víte, jako tak v minulosti tady bylo docela dost kauz, jako včetně Stoky, a tak, a všechno se to odehrávalo 

na tom severu. Tak se ho ptám ještě jednou. Pane Maleček, proč tam strpíte člověka s trestní minulostí? 

Ano? 
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Mgr. Martin Maleček, starosta městské části Brno-sever: 

Znovu zopakuji, že dotyčná osoba byla vybrána ve výběrovém řízení, a předpokládám, že panu 

tajemníkovi, který je jeho zaměstnavatelem, jsou všechny skutečnosti vážící se k této osobě známy.  

A tudíž, že po stránce bezúhonnosti této osoby je vše v pořádku. Pokud tomu tak není, tak nechť  

pan Pavlica doloží nějaké doklady. 

_________________________________________________________________________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z podkladu odpovědného řešitele zpracovala:  

Jana Sovová  

Organizační odbor MMB      
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